Red Banner	all lines are to be filled in	n
OSVITT	5	

**AWARD CITATION** 

	Surname, name and middle name	GUBA IVAN SEMYONOVICH
	Rank	Guards Jr. Lieutenant
	Position and unit	Aircraft navigator, 34 Guards "Tikhvin" Red Banner bomber aviation regiment.
	is recommend	led for order "RED BANNER"
1.	Birth year	1921
2.	Nationality	Ukrainian
3.	Party membership	None party member
4.	In Red Army service since	1939
5.	Participation in combat (where, when)	In Patriotic war since 22.06.1941
6.	Wounds and contusions	None
7.	Previous awards (reason)	Medal "For Leningrad Defence"
8.	Drafted by which induction station	Regular troops
9.	Awardee's and his family permanent home address	intentionally obscured

## I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He has been participating directly in the combat missions of the Patriotic war since March 1943. In this period, he made 25 combat sorties with the missions of aerial bombardment, reconnaissance of the enemy troops and the enemy rear area, aerial photography. He is very eager to go to the missions and successful in their execution, exhibiting determination and persistence, courage and bravery.

On 09 June 1943, our aviation group delivered a strike at the enemy Siverskaya airfield. He finished the mission and released his bomb load despite intensive enemy anti-aircraft fire. The mission resulted in 15 enemy aircrafts being destroyed, one ammunition and one fuel depots exploded. The results are confirmed by the headquarters of the 13 Airforce and the escorting fighter pilots.

On 18 July 1943, he made 3 reconnaissance missions to the areas of Krasnogvardeisk, Sieverskaya, Vladimirskaya, Novo-Lisino, Tosno, Voitolovo. Despite the severe enemy anti-aircraft fire opposition from the ground, he remained calm and persistent. He fulfilled the missions and photographed the objectives, bringing back valuable intelligence, which allowed the Command to increase the combat efficiency of the strikes.

On 19 July 1943, he flew a mission with the purpose of photographing the rail stations Novo-Lisino and Vladimirskaya with the subsequent bomb strike at these targets. He accomplished his mission: the targets were photographed and the released bombs destroyed the rail line and the station buildings, which was documented on the photographs. On 22 July 1943, he delivered a dive bomb attack at an enemy command centre near Voitolovo. Direct hits were registered. On 25 July 1943, in a group of 5 aircrafts, he bombarded the enemy forward line near Lobanovo. As the result of this mission, a bridge across Mga river was destroyed, direct hits to the buildings and the enemy artillery positions were registered. Powerful explosions followed and 2 fires were started. The results were confirmed by the escorting fighter pilots and the photographs.

On 27 July 1943, he flew as a leading pilot in a group of 2 aircrafts with a ground strike mission against the station Tosno. A direct hit to a train was registered, which resulted in 3 fires. Confirmed by the escorting fighter pilots. In the following attack against the Tosno station, this time as part of the squadron, an enemy field depot was destroyed, which was confirmed by the photographs. On 29 and 30 July 1943, a group of 6 aircrafts delivered dive bomb strike against the enemy artillery positions near Sinyavino. The mission was accomplished. A direct hit was registered. Confirmed by the escorting fighter pilots.

For courage, persistence and bravery exhibited in the combat missions against the German invaders, he deserves state award - order "RED BANNER".

Commander of 34 Guards "Tikhvin" Red Banner bomber aviation regiment 06 August 1943 Guards Lt. Colonel signature /KOLOKOLTSEV/

## II. Conclusion of the superiors

He deserves state award - "RED BANNER"

Commander of 276 bomber aviation division Major General of airforce *signature* /ANDREEV/

07 August 1943

## **III. Conclusion of Army Military Council**

He deserves order "RED BANNER" Commissar of 13 Airforce *signature* 

08 August 1943

	к 62.035°20.		
	Обязательно все графы заполнять полностью		
	наградной лист		
	Фамилия, имя и отчество ГУБА Иван Семенович.		
I	Военное звание Гвардии младший лейтенант,		
L	цолжность, часть Штурман самолета 34 Гвардейского Тихвинского		
	Краснознаменного Бомбардировочного Авиационного Полка.		
1	Представляется к. награждению орденом КРАСНОЕ ЗНАМЯ. 1. Год рождения 1921. 2. Национальность Украинец.		
	3. С какого времени состоит с 1939 г. 4. Партийность Канд. ВКП/б/.		
	5. Участие в боях (где и когда) Отечественная война - с 22.6.41 г.		
7. Чем ранее награжден (за какие отличия) Медалью "ЗА ОБОРОНУ ЛЕНИНГРАДА". 8. Каким РВК призван Кадровый.			
	9. Постоянный домашний адрес (представляемого к награж- дению или его семьи):		
I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг			
	Непосредственное участие в боевых вылетах в Отечествен-		
	ную войну, принимает с марта м-ца 1943 г. За этот период про-		
	извел 25 боевых вылетов на бомбометание и разведну войск и ты-		
	лов противника, фотографирование. Все задания вы полняет с болн		
	шим келанием, успешно, проявляя при этом смелость, отвату, упор		
	ство и настойчивость. 9.6.43 г. при налете группы самолетов на аэродром против-		
-	ника Сиверская, несмотря на сильный огонь ЗА, задание выполния		
	сбросив бомбы точно в цель, в результате чего уничтожено 15 са		
	молетов, взорван склад боепринасов и склад горючего. Результат		

подтверждены Штабом ІЗ ВА и истребите лями сопровождения.

18.7.43 г. три раза летал с задачей разведки пунктов: Красногвардейск, Сиверская, Владимирская, Ново-Лисино, Тосно,Войтолово. Несмотря на сильное противодействие с земли, проявие хладнокров ме, выдержку, настойчивость, пункты разведал, сфотографировал, привезя ценные данные, которые дали командованию возможность построи ть боевую работу с большей эффективностью.

19.7.43 г., вылетев на фотографирование ж.д. станций: Ново-Лисино, Владимирская, с попутным бомбометанием по этим целям, задание выполния, пункты с фотографировал, а сброшенными бомбами разрушил ж.д. полотно и станционные здания, что подтверждено мотоснимками. 22.7.43 г. с пикирования бомбардировал КП и узел связи соединения противника в р-не Войтолово. Отмечены прямые попадания. 25.7.43 г., в составе 5-ти с-тов, бомбардировал передний край противника в р-не Лобаново. В результате бомбардировки, разбит мост через р.Мга, отмечены прямые попадания по жилым домам, расположению арт.батарей. Наблюдались сильные взрывы и 2 очага пожара. Результаты подтверждены экипаами сопровожения и фотоснимками. 27.7.43 г. в составе 2-х самолетов, в качестве ведущего, бомба рлировал ст. Тосно. Отмечено прямое попадание по ж.д. эшелону, в результате наблюдали З очага покара. Подтверждено истребителями сопровокдения. В составе звена, при повторном вылете на бомбардировку ж.д. ст. Тосно, уничтожен склад горючего, что подтверждено ботоснимками. 29 и 30.7.43 г. в составе 6-ти с-тов, с пикирования, бомбардировал арт.батареи пр-ка в р-не Синявино. Задание выполнил. Отмечено прямое попадание по арт.позиции пр-ва. Подтверждено истребителями сопровождения.

За мужество, настойчивость и отвату, проявленные при выполнении боевых заданий командования в борьбе против немецких захватчиков, достоин на граждения орденом КРАСНОЕ ЗНАМЯ.

> Командир 34 ГТКВАЙ Гвардии подполковник:

> > 1947r

6. abugera

Командир (Начальник)

(388884)

Decenousy -

/КОЛОКОЛЬЦЕВ/

II. Заключение вышестоящих начальников Достоин Правительственной награды орден "КРАСНОЕ ЗНАМЯ Командир 276 Бад Генерал - Майор авиации /Андреев/ 11 11 августа 1943г. Командир (Начальник) (звание) III. Заключение Военного Совета армии ДОСТОИН НАГРАЖДЕНИЯ opgettoy , Kpacture Baracus " Зам. командующего Шуленну 13 В. А. по п/ч. 8.8.73 Член Военного Совета Командующий " армией (звание) (звание) IV. Заключение Военного Совета фронта (округа) Командующий. Член Военного Совета (звание) (звание) Начальник штаба (звание) ......194 г.